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BRMG-KPGiM-III.0012.59.2024 
 

Protokół Nr 3-3/2024 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się  19 czerwca 2024 roku (środa), rozpoczęte o godz. 14:00 w sali im. 
Seana Lestera (Nr 003) Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych stanowisk. Lista 
obecności Komisji stanowi załącznik nr 1. Lista obecności gości stanowi załącznik 
nr 2 do protokołu. Radna Beata Jankowiak, delegacja zagraniczna Nr 5/2024/DZ. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Otwieram 3 posiedzenie Komisji. Szanowni Państwo Radni, jeśli chodzi o porządek 
obrad on został skierowany w regulaminowym terminie do radnych i zaproszonych 
gości. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do tego porządku obrad? Nie widzę.  

W związku z tym  prosiłbym o deklarację dotyczącą przyjęcia, wstrzymania się, bądź 
bycia przeciw następującemu porządkowi obrad: 

 
1. Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok – w zakresie 

działania Komisji. 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania  – Druk nr 24. 

Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

 
2. Przyjęcie planu pracy Komisji do 31 grudnia 2024 roku. 
Przedstawia: Przewodniczący Piotr Dzik  
 
3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie: 
Porządek został przyjęty 5 głosami za - jednogłośnie 
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PUNKT – 1. 
Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok – w zakresie działania 
Komisji. 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania  – Druk nr 24. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 20 
czerwca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.163.2024 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przystępujemy do procedowania 1 punktu obrad tj. Omówienie raportu o stanie miasta 
Gdańska za 2023 rok - w zakresie działania Komisji. Raport ten otrzymaliśmy, większość 
z nas już na innych Komisjach ten temat procedowała. Proszę o zreferowanie w 
zakresie działania naszej Komisji. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Wstęp był prezentowany na poprzednich Komisjach, więc może pani Aleksandra 
Madajczyk przedstawi raport w zakresie działania Państwa Komisji i też kilka informacji 
w telegraficznym skrócie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę bardzo. 
 
Pani Aleksandra Madajczyk, Inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Na początek kilka informacji ogólnych czym jest raport i dlaczego go w ogóle robimy. 
Prezentacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. Raport jest wymagany ustawowo 
obowiązkiem już od stycznia 2018 roku, więc dla Gdańska jest to już szósty taki raport 
sporządzany przez urząd. W tym roku liczy ponad 440 stron. Mimo to postaramy się 
kompleksowo, ale syntetycznie omówić działania w zakresie Państwa Komisji. 
Raport służy podsumowaniu działalności Prezydenta Miasta Gdańska w roku 
poprzednim, czyli w tym przypadku jest za 2023 rok. Nad raportem przeprowadzana 
jest debata na sesji rady miasta, w której głos oprócz radnych mogą zabrać także 
mieszkańcy i po tej debacie przeprowadzane jest głosowanie nad udzieleniem 
Prezydentowi wotum zaufania. 
 
Treść tegorocznego Raportu o Stanie Miasta Gdańska wygląda następująco. Są to 
cztery rozdziały wprowadzające, ogólna charakterystyka miasta, mieszkańcy, 
organizacja i zarządzanie miastem oraz budżet. Następnie cztery rozdziały nawiązujące 
do celów Strategii Rozwoju Miasta Gdańska 2030 Plus oraz zgodnie z wymogiem 
ustawowym raport zawiera 3 załączniki tj.: 
1. Sprawozdanie z realizacji Budżetu Obywatelskiego,  
2. Sprawozdanie z realizacji polityk programów i strategii  



3 
 
 
 
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych przez Radę Miasta Gdańska.  
 
Teraz przejdę o danych ogólnych o mieście. W zeszłym roku staliśmy się największą 
gminą w Polsce. 
 

 
 

Stało się to za sprawą zmian prawnych, w ramach których do powierzchni Gdańska 
został dołączony obszar pod morskimi wodami wewnętrznymi Zatoki Gdańskie i 
aktualnie powierzchnia miasta liczy ponad 683 km2, z czego obszar lądowy to blisko 
260 km2. 
 
Liczba mieszkańców Gdańska w 2023 roku wyniosła 487 371 osób, jest to wzrost o 
1026 mieszkańców. Obserwujemy systematyczny wzrost jakości życia, który w 2023 
roku wyniósł 3,85 punktu w skali 1:6. Gdańsk znalazł się w czołówce i zajął 4 miejsce i 
według tego badania aż 95% gdańszczan jest zadowolonych z tego, że mieszka w 
naszym mieście. 
 
Odnotowaliśmy rekordową frekwencję w wyborach parlamentarnych 81,5%. W dużej 
mierze jest to sprawa kampanii „Nie śpij bo Cie przegłosują”. Trwały prace także nad 
dokumentem wdrażającym Strategię Rozwoju Miasta nad programami rozwoju. 
Dokument został uchwalony na początku 2024 roku. Trwały także prace nad wejściem 
w życie ustawy o powołaniu metropolii. 
 
Budżet miasta był realizowany w trudnych warunkach, co jest konsekwencją sytuacji 
makroekonomicznej oraz zmian przepisów prawa.  
 
Dochody miasta wyniosły 4 miliardy 369 milionów złotych, a wydatki 4 miliardy 640 
milionów złotych, co daje deficyt 271 milionów złotych.  
 
Mimo takiej sytuacji Gdańsk otrzymał oceny ratingowe tak jak w poprzednich latach, 
zarówno krajową jak i międzynarodową perspektywą stabilną. Dodatkowo FITCH ocenił 
zdolność miasta do ograniczania wydatków w odpowiedzi na spadające dochody jako 
mocną. 
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Teraz przejdę do informacji z zakresu Komisji.  
Na koniec 2023 roku zarejestrowanych w Gdańsku było 96 tysięcy podmiotów 
gospodarczych  jest to wzrost o 5% w porównaniu do roku 2022 i pod względem 
bilansu, czyli różnicy liczby zarejestrowanych i wyrejestrowanych podmiotów jest to 4 
miejsce w Polsce. 
 
Przeciętne miesięczne wynagrodzenie brutto w sektorze przedsiębiorstw wzrosło o 
10% i wynosi 8.997 złotych, jest to 3 miejsce w Polsce. Powierzchnia biurowa na koniec 
2024 roku wyniosła 1.017.000 m2. I trójmiejski rynek nieruchomości biurowych jest 
największym w północnej Polsce i 4 w kraju po Warszawie, Krakowie i Wrocławiu. 
 
Odnotowaliśmy także rekordowy wynik ruchu pasażerskiego w porcie lotniczym, który 
wyniósł 5,9 miliona, jest to wzrost o prawie 30% w stosunku do 2022 roku i o prawie 
10% w stosunku do 2019 roku, kiedy padł ówczesny rekord lotniska. Jest to 3 miejsce w 
Polsce. Odnotowaliśmy także najwyższy wynik w historii portu morskiego w zakresie 
obrotów ładunkowych, które w 2023 roku wyniosły 81 milionów ton, jest to wzrost o 
prawie 19%. Przeładunki kontenerów wyniosły 2,1 miliona TEU i jest to wynik 
porównywalny z rokiem 2022. 
 
Gospodarka w 2023 roku musiała mierzyć się z wyzwaniami związanymi wciąż z wysoką 
inflacją. W sposób szczególnie mocny odczuli ją pracodawcy, którzy znaleźli się pod 
silną presją związaną ze wzrostem wynagrodzeń. Stopa bezrobocia wyniosła 2,5%, 407 
osób bezrobotnych otrzymało dofinansowanie na rozpoczęcie  działalności 
gospodarczej. Funkcjonował także portal „Jobmapa”, która umożliwia wyszukiwanie i 
przeglądanie ofert pracy za pośrednictwem interaktywnej mapy Trójmiasta. W 2023 
roku rozbudowano funkcjonalność portalu m.in. o wyszukiwanie ofert według branż. 
Kontynuowana była także działalność z zakresu rozwoju innowacyjności i 
przedsiębiorczości przez Gdański Inkubator Przedsiębiorczości STARTER. 
 
W 2023 roku powołano Gdańską Radę Przedsiębiorczości. Jest ona organem doradczo-
opiniodawczym Prezydenta Miasta w sprawach związanych z przedsiębiorczością 
lokalną. Rozbudowano kampus firmy Intel o budynek Centrum Badawczo-
Rozwojowego. W obiekcie realizowane będą projekty w obszarach badawczych 
związaną z technologią zwiększającą wydajność infrastruktury „Deyta Center” oraz 
możliwości wykorzystania sztucznej inteligencji. 
 
Realizowana była także  jedna z największych inwestycji na terenie Baltic Hub, budowa 
3 terminala. W efekcie prac powstała sztuczna wyspa o powierzchni 36 ha, na której 
zlokalizowany będzie plac manewrowo-składowy. 
 
W dzielnicy Stogi zakończyła się budowa największej fabryki w Europie magazynów 
energii firmy NORTHVOLT. W zakładzie będą powstawały stacjonarne i mobilne 
magazyny energii oraz systemy bateryjne dla przemysłu i branży budowlanej. 
Kontynuowana była także budowa kompleksu przemysłowo-magazynowego w 
obszarze portu w ramach którego wybudowane zostaną dwie hale magazynowe o 



5 
 
 
 
 

łącznej powierzchni 119 tysięcy m2. W październiku 2023 roku podpisano także umowę 
na realizację inwestycji budowa układu drogowego w obszarze Portu Północnego. W 
ramach inwestycji jest rozbudowa istniejącego i budowa nowego układu drogowego 
wraz z infrastrukturą towarzyszącą. 
 
W ramach projektów Partnerstwa Publiczno Prywatnego (PPP) w 2023 roku 
zakończono i rozliczono przebudowę Mostu Stągiewnego jako mostu zwodzonego oraz 
budowę mariny na południe od niego. W zakresie zagospodarowania obszaru dawnej 
zajezdni tramwajowej na Dolnym Mieście w Gdańsku trwały prace projektowe dla  
przedszkola publicznego przy ul. Szuwary, rewaloryzacji zabytkowego obiektu przy ul. 
Śluza 3, remontu zejść do wody wzdłuż nabrzeża Nowej Motławy, modernizacji ul. 
Dobrej oraz budowy ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż nabrzeża Nowej Motławy. 
 
W 2023 roku Agencja Rozwoju Przemysłu Baltic Power oraz hiszpańska spółka 
podpisały umowę w sprawie powstania w Gdańsku fabryki wież wiatrowych dla 
morskiej energetyki wiatrowej. Na Politechnice Gdańskiej otwarto jedno z 
najnowocześniejszych w Europie centrum serwerowni, Centrum Kompetencji STOS. 
Uruchomiono także nowy program starter student hub wspierający rozwój 
kompetencji biznesowych, w tym umiejętności projektowania nowych rozwiązań, czy 
też zarządzania projektem.  
 
Na koniec kilka informacji z zakresu Smart City oraz mieszkań. Z zakresu Smart City 
wypracowanych w programach rozwoju został zawarty cel o nazwie cyfrowa gmina i 
smart city, który znalazł się w programie rozwoju „Dostępne Miasto”. Uruchomiono 
także nowy portal informacji o mieście o  nazwie GeoGdańsk. Portal zastąpił 
funkcjonujący przez ostatnie 20 lat interaktywny plan Gdańska. Gdańska Karta 
Mieszkańca odnotowała 330.000 użytkowników, jest to o 47 tysięcy więcej niż w roku 
2022. Karta umożliwia bezpłatne wejścia do blisko 30 obiektów. 
 
W zakresie mieszkalnictwa. W 2023 roku zasób komunalny składał się z 15 871 
mieszkań, w tym 709 mieszkań było socjalnych. Jest to 6% wszystkich mieszkań w 
Gdańsku. Wyremontowano 153 lokale komunalne, 115 z nich przeszło kompleksowy 
remont za kwotę 23,5 miliona złotych. 
 
Dziękuję bardzo. Proszę o pozytywną opinię Komisji w stosunku do uchwały, zawartej 
w Druku Nr 24. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania ze strony członków Komisji? Bardzo proszę radny 
Rabenda. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Tam były mieszkania socjalne, czy wszystkie komunalne? 
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Pani Aleksandra Madajczyk, Inspektor w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Wszystkich mieszkań komunalnych było 15 871 mieszkań, w tym 709 mieszkań 
socjalnych. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zmartwiłem się trochę tymi mieszkaniami, bo mamy ponad 15 tysięcy mieszkań w 
zasobie, bo zakładaliśmy, że tyle będzie, albo i mniej około 12 tysięcy, a resztę 
sprzedać. I teraz robiony jest ten spis zasobu komunalnego mieszkań i tak się 
zmartwiłem, bo tysiąc mieszkań spisujemy rocznie, tak było powiedziane na 
poprzednim posiedzeniu Komisji, to za 15 lat będziemy wiedzieli ile mamy mieszkań, 
jakich mieszkań. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Całą poprzednią kadencję był ten spis, to już 5 lat minęło. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Już 5 minęło, zobaczymy, trzymamy kciuki, może się coś przyspieszy, to tak na 
marginesie. Gospodarka komunalna nie jest łatwą rzeczą. Nowa pani wiceprezydent 
podjęła się tego tematu, ale tj. bardzo szeroka gama i bardzo trudny temat, ale 
zobaczymy. Na razie cieszyć może to, że Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
„Motława”, Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego i Gdańska Infrastruktura 
Społeczna ładnie nam dostarczają tego zasobu komunalnego. Proszę radny Rabenda. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Mamy spis  i jest kolejna kwestia, która nam się pojawia na Komisji 153 mieszkania 
wyremontowane w 2023 roku, a wiemy jaki jest stan z tych 15 tysięcy, ile mniej więcej 
lokali jest do remontu, czy nie wiemy? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To ten remanent, który teraz jest robiony ma nam odpowiedzieć. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Wiem, no tak, ale już od paru lat te remonty trwają, czy jesteśmy w stanie odpowiedzieć 
ile jest wyremontowanych, ile jest w stanie dobrym … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Też 2 lata pandemii odjęło nam czasu przy remontach … 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… nie narzekam panie przewodniczący, tylko chciałbym wiedzieć 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
… wiem, mówię tylko, że nie wykonaliśmy planu remontów tych mieszkań, no i wiemy 
jakie jest zadłużenie zasobu komunalnego, bo pomimo restrukturyzacji długów dalej 
mamy około 200 milionów zadłużenia. 
Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Nie dostałem odpowiedzi, a jednak chciałbym tej odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Myślę, że tak dokładnej dzisiaj nie dostanie pan radny. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Nie jestem w stanie tego określić, bo mi się wydaje, że tj. też na bieżąco, bo mogę 
powiedzieć z punktu widzenia strategii miasta, gdzie mamy w programie rozwoju 
konkretny cel dotyczący zarządzania zasobem gminnym miasta  i mamy trzy wskaźniki 
rezultatu. Jeden tj. liczba pozyskanych mieszkań na te cele komunalne, społeczne. 
Drugi mamy dotyczący lokali przeznaczonych na program mieszkalnictwa społecznego i 
trzeci właśnie, który mówi o liczbie wyremontowanych lokali. I tak jako wartość do 2026 
roku planujemy zrobić 600 lokali, do 2030 roku 1200 lokali. To jest ta nasza możliwość, 
to jest to ile możemy … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
… górny pułap. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
… tak … 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… chciałbym np. wiedzieć, ile jest wyremontowanych, czy tj. tysiąc, czy parę tysięcy, 
chodzi o kilka ostatnich lat. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Może poprosimy o informację, ile przez poprzednią kadencję wyremontowaliśmy lokali, 
to będziemy mieli jakieś porównanie ile możemy wyremontować teraz. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Był realizowany program mieszkanie za remont, gdzie sami mieszkańcy podejmowali 
się remontów … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
… tego nie bierzmy pod uwagę, bo to mieszkańcy remontują ze swoich pieniędzy. 
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Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… czy mamy wiedzę ile z tych 15 tysięcy lokali tak w zasadzie nadaje się do 
zamieszkania, w warunkach, które są godne, bo część remontujemy od lat, może tysiąc 
może więcej, no nie mam pojęcia … 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
… chodzi o dynamikę w ostatnich latach, czy … 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… tak, to, że staramy się przyspieszyć te remonty, to ja rozumiem, ale jak wygląda ten 
cały zasób. Cała weryfikacja tego stanu, to jak powiedział Pan Przewodniczący pewnie 
nam zajmie parę ładnych lat, ale czy mamy wiedzę, ile z tych 15 tysięcy to są 
mieszkania, te które są, nazwijmy takich dzisiejszych standardów, bo mamy różne te 
mieszkania, niektóre są to sutereny, które praktycznie w ogóle się nie nadają do tego 
żeby je kontynuować jako mieszkania komunalne, mamy mieszkania gdzie są łazienki 
na klatkach, gdzie powinna być w zasadzie przebudowa całego budynku, ale są też 
lokale we wspólnotach, które są w zasadzie, nawet nie są remontowane w ostatnich 
latach w tym projekcie, ale się nadają do zamieszkania, gdzie mieszkańcy nie zgłaszają 
większych problemów, bo oni sami coś robią. Ile z tych 15, czy blisko 16 tysięcy lokali 
jest mieszkań, które jakby dla nas nie są już problemem, żebyśmy mieli przez najbliższe 
lata wkładać tam pieniądze? 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Według mnie ta liczba około 200 mieszkań była wyznaczona właśnie w ten sposób, bo 
jak sięgaliśmy do wskaźników, to nie braliśmy tak znikąd tylko przez pewną analizę, 
więc wrócimy do tego i podeślemy jak to wygląda. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jeszcze też będziemy w późniejszym terminie chcieli uzyskać informację od Gdańskich 
Nieruchomości ile jeszcze jest w zasobie komunalnym mieszkań, które nie są 
podłączone do GPEC, czyli sieci miejskiej, a są ogrzewane mieszkania w różny sposób, 
np. etażowe, piecowe węglowe itd. i różne pytana pod tym kątem sformułujemy, i tak 
samo o te mieszkania remontowane panie radny.  
 
Pan Marek Ossowski, Gdańska  Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Kiedyś byłem członkiem Rady Nadzorczej Gdańskiej Infrastruktury Społecznej (GIS), 
myślę, że dobrze byłoby mieć taki materiał, który by pokazał wiek tego zasobu. Są 
mieszkania, które dopiero co były zakończone i podejrzewam … 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… wiek od remontu, tak? 
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Pan Marek Ossowski, Gdańska  Agencja Rozwoju Gospodarczego 
… nie od wybudowania … 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
… to przepraszam, wejdę w słowo. Są mieszkania, które są w stuletnich kamienicach, a 
są w dobrym stanie, bo są wyremontowane przez samych mieszkańców … 
 
Pan Marek Ossowski, Gdańska  Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Myślę, że jeśli byłaby informacja, po pierwsze, kiedy zasób w ogóle powstał. To jest jak 
gdyby dobre pytanie, bo oczywiście o różnych standardach wtedy mówimy. Te 
najnowsze mieszkania pewnie nie wymagają remontu i już z samej puli 15 tysięcy 
pewnie zejdzie ileś mieszkań, które, przynajmniej tak się wydaje, że są ok. Natomiast te 
pozostałe oczywiście tj. jakiś wolumen i myślę, że wolumen przygotowany do planu 
remontu powstawał m.in. licząc wstecz, od tych najstarszych w pewnym standardzie, 
którego też pewnie do końca nie znamy, tego standardu. Tak uczciwie rzecz ujmując, to 
standard jest rzeczą obiektywną, chyba, że mamy standard budowlany i będziemy 
sobie po kolei określali, więc trzeba sobie wybrać jakąś miarę, która byłaby obiektywna 
i w pracach Komisji, jednej czy drugiej, które były na temat strategii to pewnie przyjęto, 
że część zasobu nie wymaga jeszcze remontu, a część z tych 15 tysięcy wymaga i myślę, 
że został podjęty ambitny plan, żeby przynajmniej 150 rocznie wyremontować, bo 
skoro tak tam powstało, że jest 600, czy ileś mieszkań … 
 

Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
…  tutaj mamy 200 … 
 

Pan Marek Ossowski, Gdańska  Agencja Rozwoju Gospodarczego 
… być może i tylko głosem w dyskusji to oczywiście te cny zmieniają się horrendalnie … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
…no, ale nie tylko ceny materiałów, ale też i wykonawców brakuje siły roboczej, samo 
życie, to rynek określi ile możemy remontować tych mieszkań. 
 

Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Gwoli uzupełnienia. To jest wszystko powiązane  ze sobą, czyli nawet program wymiany 
źródeł ciepła, to też on tutaj, przecież nie będziemy rozpruwać pół mieszkania, żeby 
wymieniać źródło, więc to już pewnie często, gęsto pod kompleksowy remont. Plus 
pewnie czasami wnioski, które trafiają w ciągu roku po prostu, jeśli coś się dzieje, nie 
wiem zaleje, coś bieżącego, to też na pewno trafia na listę. Postaramy się jak 
najszybciej odpowiedzieć Państwu. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Są jeszcze jakieś pytania? Proszę radny Bejm. 
 

Radny Łukasz Bejm – członek Komisji    
Interesuje mnie Gdańska Karta Mieszkańca, czy tutaj mówimy o 330 tysiącach 
faktycznie użytkowników, czy … 
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Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Aktywne karty w wersji plastikowej jak i aplikacji. 
 

Radny Łukasz Bejm – członek Komisji    
Czyli wychodzi na to, że 70% mieszkańców Gdańska ma kartę mieszkańca. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Karta zarejestrowana, czy karta, która już jest zalogowana …. 
 
Radny Łukasz Bejm – członek Komisji    
Czy może być tak, że w te 330 tysięcy wlicza się ktoś, kto już kiedyś raz miał kartę, 
potem jej nie aktywował, bo np. zaginęła? 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz - Kierownik Referatu Badań i Analiz  Społeczno-
Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 
To są aktywni mieszkańcy karty, czyli opłacenie tej złotówki, karta wtedy jest i działa. 
Pamiętam jak rozmawialiśmy, że one są systematycznie czyszczone, bo były właśnie 
takie puste, martwe dusze dokładnie, które były, no przede wszystkim na korzyści, bo 
komunikacja miejska i te darmowe wstępy, to też robi robotę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie widzę już głosów w dyskusji, przechodzimy do opiniowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania  
– Druk nr 24.  
 
Głosowanie: 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Aleksandrę 
Madajczyk, Inspektora w Wydziale Polityki Gospodarczej i Pana Marcina 
Hrynkiewicza – Kierownika Referatu Badań i Analiz  Społeczno-Gospodarczych w 
Wydziale Polityki Gospodarczej oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 4 głosami 
za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w Druku Nr 24 - bez 
poprawek. Opinia Nr 3-3/13/13/2024 - została przekazana do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 20 czerwca 2024 roku. 
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PUNKT – 2. 
Przyjęcie planu pracy Komisji do 31 grudnia 2024 roku. 
Przedstawia: Przewodniczący Piotr Dzik 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Państwo radni otrzymaliście na maila plan pracy. Po terminarzu zapisane są instytucje, 
które zamierzamy odwiedzić. Działalność tych podmiotów będzie omawiana na 
posiedzeniach, w tym wyjazdowych Komisji w trakcie trwania kadencji 2024-2029. 

1. Gdańskie Wodociągi S.A. 
2. Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Sp. z o.o. 
3. Gdańskie Wody Sp. z o.o. 

Te trzy podmioty byśmy zrobili razem, zastanowimy się w której siedzibie. 
 

4. Port Czystej Energii Sp. z o.o. + GPEC plus ewentualnie jeszcze 
Elektrociepłownia. 

 
5. Arena Gdańsk Sp. z o.o. 
6. Hala Gdańsk-Sopot Sp. z o.o. 

 
7. Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego Sp. z o.o. 

 
8. Port Lotniczy Gdańsk Sp. z o.o.  
 

Tutaj też te cztery podmioty byśmy zrobili na jednym posiedzeniu 
9. Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego  
10. Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” 
11. Gdańska Infrastruktura Społeczna Sp. z o.o. 
12. Gdańskie Nieruchomości SZB 
 
13. Port Gdańsk/DCT- port instalacyjny farm wiatrowych – zgłosił radny Rabenda. 

 
14. Gdańskie Autobusy i Tramwaje Sp. z o.o. 
15. Pomorskie Hurtowe Centrum Rolno-Spożywcze S.A. RENK 

 
Pierwsze wyjazdowe posiedzenie zaplanujemy sobie we wrześniu. 
 
Odbyła się krótka dyskusja, w której radna Żaneta Geryk – członek Komisji zgłosiła 
wniosek, żeby posiedzenia odbywały się o godz. 14:30. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tylko ten jeden raz przesunęliśmy posiedzenie na środę i na godzinę 14:00, a tak 
chciałbym, żeby posiedzenia odbywały się w poniedziałki o godz. 10:00. 
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Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie planu 
pracy Komisji tj. posiedzenia będą się odbywały w poniedziałki w tygodniu, w którym 
odbywają się sesje o godz. 8:00 w sali m. Seana Lestera Nr 003 Nowego Ratusza  
 
Głosowanie:  
Plan pracy Komisji na 2024 rok został przyjęty 5 głosami za - jednogłośnie. Plan 
zostanie przekazany Radzie Miasta Gdańska i Pani Prezydent. Plan pracy Komisji 
na 2022 rok stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 
PUNKT – 3. 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Miło było Państwa widzieć na posiedzeniu.  
Zamykam 3 posiedzenie Komisji. Do zobaczenia na sesji w czwartek. Na tym 
posiedzenie zostało zakończone - godz. 14:30. 
 

 Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej  

Rady Miasta Gdańska 
 

/-/Piotr Dzik  
Protokół sporządziła: 
 
/-/Elżbieta Wajs-Deyck 
Biuro Rady Miasta Gdańska 
Główny Specjalista 


